
                                      P  R  O  T  O  K  Ó  Ł   nr  XXV/2016 
z obrad sesji Rady Miejskiej w Barczewie, która odbyła się w dniu 17 maja 2016r. 
 
Miejsce obrad  -  sala konferencyjna w Urzędzie Miejskim w Barczewie. 
 
Rozpoczęcie obrad   -  godzina 11.00 
 
W  obradach XXV sesji  uczestniczyło 13 radnych – zgodnie z załączoną listą 
obecności. 
W punkcie 1 obrad uczestniczyło 12 radnych. W punkcie 5 obrad przybył radny 
Rafał Surmański. 
 
Do punktu 1. 
Otwarcia obrad sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Barczewie Pan 
Andrzej Maciejewski, który  przywitał wszystkich zebranych. 
 
Do punktu 2. 
Pan Andrzej Maciejewski stwierdził prawomocność obrad dzisiejszej sesji. 
 
Do punktu 3. 
 
Porządek obrad: 
4.Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Barczewie; 
5.Sprawozdanie Burmistrza Barczewa z działalności między sesjami rady; 
6.Interpelacje  i zapytania radnych; 
7.Zapytania Sołtysów i Przewodniczących Rad Osiedlowych; 
8.Odpowiedzi; 
9.Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na używanie Herbu Barczewa; 
10.Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Gminie Kolno w 
postaci przekazania agregatu ratownictwa drogowego; 
11.Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej, położonej we 
wsi Wójtowo; 
12.Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej, położonej we 
wsi Łęgajny; 
13.Projekt uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 
niepublicznych przedszkoli, niepublicznych szkół, innych niepublicznych form 
wychowania przedszkolnego i placówek oświatowych  prowadzonych przez 
podmioty inne niż jednostki  samorządu terytorialnego na terenie Gminy Barczewo, 
a także trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobierania i wykorzystania; 
14.Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr LIV/330/06 Rady Miejskiej w 
Barczewie z dnia 25 sierpnia 2006r w sprawie ustalenia wysokości środków na 
stypendia za wyniki w nauce lub za osiągnięcia sportowe, udzielanych przez szkoły 
prowadzone przez Gminę Barczewo; 
15.Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę 
i zbiorowe odprowadzenie ścieków; 
16.Projekt  uchwały w sprawie uchwalenia Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, 
energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Barczewo na lata 2015-2030 – 
Aktualizacja: 



17.Projekt uchwały w sprawie przyjęcia strategii ZIT; 
18.Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu oraz sprawozdania 
finansowego za 2015r; 
19.Przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego Gminy  Barczewo ; 
20.Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Barczewie w 
sprawie absolutorium wraz  z uzasadnieniem; 
21.Zapoznanie radnych  z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie 
dotyczącą sprawozdania  z wykonania budżetu oraz z opinią dotyczącą wniosku 
Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium; 
22.Debata o wykonaniu budżetu – ocena jego wykonania z odniesieniem się do 
zasadności wniosku Komisji Rewizyjnej o absolutorium; 
23.Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu na 2015r; 
24.Projekt uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2015r - 
głosowanie wniosku Komisji Rewizyjnej; 
25.Projekt uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy  Finansowej Gminy 
Barczewo na lata  2016-2025; 
26.Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2016r; 
27.Sprawy różne i wolne wnioski: 
28.Zamknięcie obrad XXV/2016 sesji Rady Miejskiej w Barczewie. 
 
Porządek obrad przyjęty został jednogłośnie. 
 
Do punktu 4. 
Protokół z obrad poprzedniej sesji przyjęty został jednogłośnie. 
 
Do punktu 5. 
Pan Lech Jan Nitkowski – Burmistrz Barczewa – przedstawił sprawozdanie z 
działalności w okresie między sesjami Rady Miejskiej w Barczewie. 
 
Pani Halina Bronka: 
-w planowanej budowie  boksów śmietnikowych brakuje boksu na ulicy Obrońców 
Warszawy, a tam jest najwięcej mieszkań socjalnych. Po wybudowaniu  2 boksów 
zabraknie środków na pobudowanie trzeciego boksu. Proszę o zwrócenie na to 
uwagi; 
-proszę o powiadamianie mieszkańców Barczewa o imprezach jakie się odbywają 
w Olsztynie w związku z Rokiem Feliksa Nowowiejskiego; 
 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-boksy zrobimy wszystkie. W tej chwili wykonamy te dwa. 
 
Pani Halina Bronka: 
-mnie chodzi o to dlaczego został pominięty właśnie ten największy obiekt; 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-nie został pominięty. Będą  pobudowane wszystkie pięć. 
 



Pani Halina Bronka: 
-proszę o uzupełnienie tego. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-proszę  o powiadamianie mieszkańców wsi o imprezach, które się odbywają  na 
takich samych zasadach jak mieszkańców Barczewa. 
 
Pani Sawicka – Dyrektor Zespołu Szkół w Barczewie: 
-kończy się rok pracy naszego Zespołu. Chciałabym zaapelować do Państwa i 
poprosić abyście Państwo mówili o naszej placówce jak najszerzej. 
Mamy u nas profil penitencjarny. Współpracujemy tu z Zakładem Karnym. Apeluję 
również do Państwa  Sołtysów abyście pozytywnie i szeroko mówili o naszej szkole 
Chcielibyśmy aby młodzież kontynuowała naukę w Barczewie. 
 
Do punktu 6. 
 
Interpelacje i zapytania radnych: 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-Pani Anna Wojszel złożyła dwie interpelacje, na które otrzymała odpowiedź. 
 
Pan Maciejewski odczyta ł odpowiedź Powiatowej Służby Drogowej na interpelację 
dotyczącą remontu dróg. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-Pan Adam Dowgiałło złożył interpelację  w sprawie ścieżki na ulicy Kajki. Otrzymał 
odpowiedź. 
 
Pan Adam Dowgiałło: 
-w odpowiedzi uwzględniony jest odcinek od ulicy Prostej do Kajki a ja pytałem się 
o cały  odcinek; 
 
Pan Adam Dowgiałło: 
-na połączonych Komisjach mówiliśmy o przywróceniu transportu publicznego. Jak 
dalej wygląda ten problem? 
 
-czy można podać do wiadomości publicznej na budżet na 2016r w pigułce? 
 
-w jakim terminie zostaną zainstalowane latarnie na ulicy Prostej? 
 
-czy brukowana nawierzchnia na Starym Mieście objęta jest jeszcze gwarancją? 
W niektórych miejscach już jej nie ma. Czy wykonawca może ją naprawić 
skuteczniej? 
 
Pani Alina Jakończuk: 
-czy planowane jest utwardzenie terenu przed blokiem nr 8 na Osiedlu Słonecznym 
Jest to powierzchnia około 170 m2; 
 



Pani Krystyna Mańkowska: 
-projekt na kanalizację w Kaplitynach ukończony będzie 30 października. Czy 
dopiero po tym terminie będzie robiona droga? 
 
Pani Anna Wojszel: 
-kiedy będzie postawiona w Wipsowie wiata przystankowa? 
-w ubiegłym roku podjęto decyzję  o ustawieniu  znaków drogowych w Wipsowie. 
Kiedy to będzie wykonane? 
-tam gdzie był wykonany przepust należy naprawić asfaltem odcinek drogi; 
 
 
Pani Krystyna Mańkowska: 
-ile u nas  w Kaplitynach będzie zrobionych dróg? 
 
 
Pani Halina Bronka: 
-kiedy w Barczewie postawione zostaną tablice, na których umieszczane będą 
rozkłady jazdy busików? 
-pasażerowie korzystający z busów nie otrzymują biletów zniżkowych; 
-kostka brukowa przy Salonie Muzycznym jest ruchoma. Byłam świadkiem jak 
kobieta na tej ruchomej kostce  potknęła się; 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-na naszej drodze położonych zostało 12 betonowych płyt. Należy dokończyć  ten 
odcinek drogi. Proszę to ująć w remontach dróg. 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-wszystkie odpowiedzi będą udzielone na piśmie. 
 
Pan Rafał Surmański: 
-jaka jest możliwość pobudowania monitoringu na całej ulicy Wojska Polskiego? 
 
 
Pan Bogdan Caruk: 
-proszę o zamontowanie kamery przy śmietniku na Cichej; 
-proszę o komentarz do pisma Prezydenta Grzymowicza z 8 maja  br. Wyjaśnienie 
kwestii Spółki-córki; 
 
Do punktu 7. 
 
Pani Krystyna Szter: 
-czy wyjaśniono temat zaorania  drogi między Sapunkami a Bogdanami? 
-w ostatnią  niedzielę malowaliśmy przystanek w Kaplitynach., Od godziny 9.00 do 
godziny 14.00 nie zatrzymał się tam żaden busik; 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-podobnie jest w Nikielkowie; 
 



Pani Krystyna Szter: 
-przy wymienianiu w sprawozdaniu obiektów, które w Barczewie były otwarte w Noc 
Muzeów nie wymienił Pan Panie burmistrzu  naszej Synagogi; 
 
Pan Adamkowski – Przewodniczący Osiedla Domków Jednorodzinnych: 
-czy są już jakieś decyzje w sprawie budowy kanalizacji na naszym osiedlu? 
-na moje zgłoszenia dotyczące porządków na naszym osiedlu Państwo nie 
reagujecie; 
-coroczne cykliczne  naprawy dróg na naszym osiedlu są źle wykonywane. Należy 
się  odnieść do jakości ich naprawy; 
-czy Gmina potrafi odpowiadać na wysyłane e-maile? 
 
Pan Adam Perczyński – Sołtys Wójtowa: 
-jaki jest termin przewidywanej naprawy Jaśminowej? 
 
Pan Edward  Maciejewski: 
-jak Pan widzi szansę budowy drogi Wójtowo-Nikielkowo? 
-jak wygląda możliwość budowy wiaduktu? 
-proszę pilnować  spraw z ALDES-ą. Zgodnie z zawartym porozumieniem my 
chcemy 4 km dróg. 
 
Do punktu 8. 
Odpowiedzi: 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-dziwię się niektórym zapytaniom – transport publiczny jest to 1 milin lub milion 
dwieście tysięcy zł rocznie z budżetu Gminy na ten cel. Związek Gmin Warmińsko-
Mazurskich zorganizuje szkolenie z zakresu komunikacji publicznej. Ja również 
chciałbym aby jeździły autobusy a nie O.K. Dbam jednak o finanse publiczne. Nie 
uciekamy od tego tematu ale jak na razie sceptycznie patrzę  na obiecanki obszaru 
aglomeracyjnego. My w sprawie transportu zbiorowego będziemy się z Państwem 
spotykali. Na dzień dzisiejszy tego miliona nie mamy; 
-kostka brukowa jest na gwarancji w w jej zakresie będzie naprawiona; 
-teren przy bliku nr 8 – tam należy zrobić projekt. Niestety część mieszkańców nie 
życzy sobie w tym miejscu parkingu; 
-droga do Kaplityn – damy odpowiedź ile i za ile; 
 
Zastępca Burmistrza – Pan Dariusz Jasiński: 
-wiata w Wipsowie – musimy zabezpieczyć na to środki; 
-oznakowanie – jutro odświeżymy temat; 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-nakładka asfaltowa w Wipsowie przy przepuście  - nie jest przewidziana w 
budżecie; 
-tablice z rozkładami jazdy – będą w przeciągu miesiąca; 
-na kostkę koło Salonu Muzycznego zwrócimy uwagę wykonawcy; 
-uzupełnienie płyt na drodze (Pan Kozon) – sprawdzimy to i dokończymy; 
-monitoring ulicy Wojska Polskiego – to powinno być aż do drogi nr „16”; 



-śmietnik na Cichej – będziemy to monitorowali; 
-wniosek Pana Grzymowicza – na razie oczekujemy przybliżenia pewnych 
informacji; 
-zaoranie drogi  Sapunki – odpowiemy na piśmie; 
-kanalizacja na Domkach Jednorodzinnych - - to rozpatrujemy w wielkim audycie . 
Zapraszamy Pana do zapoznania się z tym; 
-e-maile – powinniśmy na nie udzielać odpowiedzi; 
-ALDESA 0 dołożymy starań aby wywiązali się  ze swoich zobowiązań. 
 
Na resztę zapytań odpowiedzi udzielone zostaną na piśmie. 
 
Pan Dariusz Jasiński: 
-budowa drogi Wójtowo Nikielkowo oraz wiadukt w Nikielkowie: czekamy na 
rozpatrzenie wniosku. To ma się rozstrzygnąć do końca maja lub na początku 
czerwca. 
 
Pani Alina Jakończuk: 
-nie jestem zadowolona z odpowiedzi. Mnie chodzi tylko o utwardzenie terenu a nie 
o budowę parkingu. Jest to tylko 170m2 i ma to służyć ludziom do chodzenie po 
tym utwardzonym terenie. 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-przygotuję się do odpowiedzi w przyszłej zmianie budżetu. 
 
Pan Bogdan Caruk: 
-4 maja br  odbyło się spotkanie w sprawie transportu publicznego. My od tego 
tematu nie uciekniemy. Mamy problem tu i teraz. Nie możemy czekać do 
przyszłego roku. Aby uruchomić taki transport od września tego roku potrzeba nam 
około 300 tysięcy zł. 
 
Pan Dariusz Jasiński: 
-uważam, że to było bardzo merytoryczne spotkanie. Te pieniądze, te 300 tysięcy zł 
to jest kwota od września do końca grudnia br, natomiast gdybyśmy to ruszyli to 
każdego roku musimy do tego transportu dołożyć milion – milion dwieście tysięcy zł 
w skali roku – z wydatków bieżących. Mówiłem Państwu, że gdyby pani skarbnik  
znalazła  te pieniądze  to zmieniają się wskaźniki. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-Pan Ziemkiewicz twierdzi, że takie tematy najlepiej wprowadza się od września. Ta 
komunikacja powinna ruszyć od września i  liczyć możemy na 25% zwrotu środków. 
 
Pan Rafał Surmański: 
-czy jest możliwość w tej chwili wprowadzenia  w umowach zawieranych z firmami 
przewozowymi zapisu ile dana firma przewozowa musi wykonać  dziennie kursów? 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-to Gmina o tym decyduje. 
 



Pan Andrzej Moszczyński: 
-proszę o zorganizowanie spotkania ze wszystkimi radnymi w tej sprawie. Proszę 
aby w tym spotkaniu uczestniczył Pan Burmistrz i Pani Skarbnik. 
 
Pani Halina Bronka: 
-proszę o uwzględnienie  możliwości zakupu przez Gminę autobusu. 
 
 
Do punktu 9. 
 
Wyjaśnienia przedstawił Pan Andrzej Maciejewski. 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna. 
 
Na sali obecnych jest 13 radnych. 
 
Radni   j e d n o g ł o ś n i e   podjęli: 
 
 
                                        U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XXV(159)16 
w sprawie wyrażenia zgody na używanie Herbu Barczewa. 
 
Do punktu 10. 
 
Pan Bogdan Caruk: 
-opinia Komisji do Spraw Gospodarczych i Mieszkaniowych jest pozytywna. 
 
Pani Krystyna Mańkowska: 
-opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna. 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna. 
 
 
Na sali obecnych jest 13 radnych. 
 
Radni  j e d n o g ł o ś n i e  podjęli: 
 
                                         U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr   XXV(160)16 
w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Gminie Kolno w postaci przekazania 
agregatu ratownictwa drogowego. 
 
Do punktu 11. 
Wyjaśnienia do  projektu uchwały  przedstawiła Pani Paulina Zalewska-Wójcik. 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna. 



 
Na sali obecnych jest 13 radnych. 
 
Radni   j e d n o g ł o ś n i e   podjęli: 
 
                                     U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XXV(161)16 
w sprawie  nadania nazwy drodze wewnętrznej, położonej we  wsi Wójtowo. 
 
Do punktu 12. 
Wyjaśnienia przedstawiła Pani Paulina Zalewska-Wójcik. 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna. 
 
Na sali obecnych jest 13 radnych. 
 
Rada Miejska  j e d n o g ł o ś n i e  podjęła: 
 
 
                                     U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XXV(162)16 
w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej położonej we wsi  Łęgajny. 
 
 
Do punktu 13. 
Wyjaśnienia przedstawiła  Pani Hanna Chyżyńska  - Dyrektor Miejskiego Zespołu 
Oświaty i Zdrowia w Barczewie. 
 
Pan Rafał Surmański: 
-opinia Komisji Oświaty jest pozytywna. 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-opinia Komisji Regulaminowej również jest pozytywna. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-Regionalna Izba Obrachunkowa na stronie 3 swojego uzasadnienia podała, że 
został naruszony zapis ustawy. 
Treść tego kwestionowanego § jest taka sama. Czy nam znów tego nie uchylą. 
 
Pani Hanna  Chyżyńska: 
-nie, ponieważ RIO chodziło o przedszkola niepubliczne. Takich nie mieliśmy. 
Dołożyliśmy w nowej uchwale ustęp 3 o odpowiednim zapisie. 
 
Na sali obecnych jest  13 radnych. 
 
Rada Miejska  j e d n o g ł o ś n i e   podjęła: 
 
                                        U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XXV(163)16 
w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli, 



niepublicznych szkół, innych niepublicznych form wychowania przedszkolnego i 
placówek oświatowych prowadzonych przez podmioty inne niż jednostki 
samorządu terytorialnego na terenie Gminy Barczewo, a także trybu i zakresu 
kontroli prawidłowości ich pobierania i wykorzystywania. 
 
Do punktu 14. 
Wyjaśnienia przedstawiła Pani Hanna Chyżyńska. 
 
Pan Rafał Surmański: 
-Komisja Oświaty wypowiedziała się pozytywnie. Jest to motywacja dla dzieci do 
osiągania lepszych wyników. 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna. 
 
Na sali obecnych jest 13 radnych. 
 
Radni  j e d n o g ł o ś n i e  podjęli: 
 
                                          U  C  H  W  A  Ł  Ę   nr  XXV(164)16 
w sprawie  zmiany Uchwały nr  LIV/330/06 Rady Miejskiej w Barczewie z dnia  25 
sierpnia 2006r w sprawie ustalenia wysokości środków na stypendia za wyniki w 
nauce lub za osiągnięcia sportowe, udzielanych przez szkoły prowadzone przez 
Gminę Barczewo; 
 
Do punktu 15. 
Taryfy 
 
Pan Jacek Kasprzak – Prezes Spółki ZWIK: 
-taryfy obowiązują przez 1 rok. W obecnej propozycji cena wody pozostaje na 
niezmienionym poziomie. Podwyżkę kanalizacji proponujemy o wysokość podwyżki 
olsztyńskiego PWIK. Niestety  w tym względzie uzależnieni jesteśmy od Olsztyna. 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-jako Zakład  ma Pan niską zdolność kredytową. 
 
Pan Jacek Kasprzak: 
-tu nie uwzględniamy spłat kredytów; 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-czy podjęto próbę zawarcia umowy z PWIK  obejmującej niższe stawki? 
 
 
Pan Jacek Kasprzak: 
-próby te nie dają żadnego efektu. Według olsztyńskiego PWIK-u istnieje tylko  
jedna cena nie podlegająca dyskusji; 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 



-czy od 8 kwietnia br były przedstawiane takie propozycje? 
 
Pan Jacek Kasprzak: 
-Prezydent Grzymowicz złożył  niestety inną propozycję. Proponuje  połączenie nas 
z Olsztynem poprzez utworzenie  z nas  spółki-córki. 
 
Pani Halina Bronka: 
-nasza propozycja była taka, że jeżeli nic już nie będzie można zrobić to należy 
wystąpić na drogę sądową z Olsztynem. Być może tu coś uzyskamy. 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-Spółka nasza już przegrała  jedną taką sprawę. Można się  tylko dogadywać. 
Póki co ze strony Olsztyna takiej woli nie ma. 
 
Pan Jacek Kasprzak: 
-Sąd rozpatruje to tylko i wyłącznie od strony naliczania stawek; 
 
Pani Halina Bronka: 
-to nie oznacza, że teraz inny Sąd  nie podejmie innej decyzji. Wielokrotnie 
słyszeliśmy, że nie udźwigniemy zadania pobudowania własnej  oczyszczalni. Teraz 
widzimy, że to może się zadziać. 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-daleki byłbym od  euforii. Jesteśmy dopiero na początku drogi. Ważne jest to czy 
otrzymamy wszystkie pozytywne opinie no i oczywiście środki 
 
Pan Bogusław Matłoka: 
-wszystkie negocjacje z PWIK-iem kończyły się fiaskiem. Uważam, że musimy  
przystąpić do działań zmierzających do budowy własnej oczyszczalni. Musimy się 
nad tym zastanowić i powinniśmy się za to wziąć jak najszybciej. W Sądzie też się 
nic nie rozstrzygnie; 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
są dwa najważniejsze tematy  do omówienia na  spotkaniu wszystkich radnych: 
-komunikacja publiczna; 
-kanalizacja; 
 
Pan Bogdan Caruk: 
-opinia Komisji do Spraw Gospodarczych i Mieszkaniowych jest pozytywna; 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-opinia Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska również pozytywna; 
 
Pani Krystyna Mańkowska: 
-opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna; 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-opinia jest pozytywna. Wyjścia nie mamy. Prosimy natomiast o zdecydowane kroki. 



Na sali obecnych jest 13  radnych. 
 
Rada Miejska  12 głosami „za” przy  1 głosie „przeciwnym”  podjęła: 
 
 
                                           U C H W A Ł Ę  nr  XXV(165)16 
w  sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzenie ścieków. 
 
Do punktu 16. 
 
Wyjaśnienia przedstawiła Pani projektant z firmy  EKO-EKSPERT. 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-dlaczego jest to aktualizacja? 
 
Pani projektant: 
-jest to aktualizacja tego co było uchwalone w 2006r; 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-czy każda Gmina musi to przyjąć? 
 
Pani projektant: 
-jest to obowiązek obligatoryjny; 
 
Pani Halina Bronka: 
-to są założenia i wiemy, że  Gmina chcąc ubiegać się o środki musi mieć 
zaktualizowane dokumenty; 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-modernizacja oświetlenia ulicznego  - ale czy wzięła Pani pod uwagę to, że na 
terenie naszej Gminy są wsie, które jeszcze nie mają żadnego oświetlenia? 
 
-analiza, wielkość produkcji dlaczego Państwo nie uwzględniliście zanieczyszczeń 
pochodzących z ferm? 
 
-ile Państwo bierzecie za tą nowelizację? 
 
Pani projektant: 
-zgodnie z umową wykonaliśmy to za 6 tysięcy zł; 
 
Pan Adam Dowgiałło: 
-występują w tym opracowaniu pewne nieścisłości w nazewnictwie instytucji – np. 
Gimnazjum nr 1, Centrum Kultury i Promocji Gminy. 
 
Pani projektant: 
-takie dane otrzymaliśmy od Państwa. 
 



Pan Bogdan Caruk: 
-opinia Komisji do Spraw Gospodarczych i Mieszkaniowych jest pozytywna; 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna. 
 
Na sali obecnych jest 13 radnych. 
 
Rada 12 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw” podjęła: 
 
                                          U  C  H  W  A  Ł  Ę   nr  XXV(166)126 
w sprawie uchwalenia Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną 
i paliwa gazowe dla Gminy Barczewo na lata 2015-2030 – Aktualizacja. 
 
Do punktu 17. 
 
Strategia ZIT. 
 
Pani Iwona Nobert-Ćwiek: 
-Strategia jest już uchwalona przez Olsztyn i będzie uchwalana jeszcze przez 6 
gmin; 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-skorzystają tylko te wsie, które leżą koło Olsztyna. Będę głosował „za”. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-opinia Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska jest pozytywna; 
 
Pan Bogdan Caruk: 
-opinia Komisji do Spraw Gospodarczych jest pozytywna; 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna. 
 
Na sali obecnych jest 13 radnych. 
 
Rada  j e d n o g ł o ś n i e   podjęła: 
 
                                         U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XXV(167)16 
w sprawie  przyjęcia strategii ZIT. 
 
 
Do punktu 18. 
 
Pani Dorota Kondratowicz – skarbnik miasta – przedstawiła  sprawozdanie z 
wykonania budżetu za  2015r. 
 
Pan Lech Jan Nitkowski – Burmistrz Barczewa przedstawił sprawozdanie 



finansowe za 2015r. 
 
Pan Lech Nitkowski przedstawił zadania, które zostały wykonane w ubiegłym roku: 
 
-rozbudowaliśmy monitoring; 
-I etap  budowy oświetlenia ulicznego w Wójtowie; 
-dokonaliśmy zakupu bramek na boiska w Barczewie przy ulicy Północnej oraz w 
Ramsowie; 
-zakupiliśmy i montowaliśmy  lampy solarne; 
-zakończyliśmy I etap  budowy oświetlenia ulicznego w  Łapce; 
-utwardziliśmy i odwodniliśmy teren w Łęgajnach; 
-zakończona została renowacja 3 obiektów Starego Miasta; 
-pobudowaliśmy oświetlenie uliczne na ulicy Północnej; 
-zakupiliśmy 5 wiat przystankowych; 
-wyremontowana została kapliczka w Ruszajnach; 
-wykonano odcinek kanalizacji deszczowej i przepustu w Wipsowie; 
-zakończona została budowa parkingu na ulicy Miłej w Barczewie; 
-wybudowano w Łęgajnach zatokę postojową dla autobusów szkolnych 
dowożących dzieci do szkoły w Łęgajnach; 
-pobudowany został parking na ulicy Warmińskiej 54; 
-przebudowany został odcinek drogi w Tumianach; 
-wykonano cząstkowe, profilowane, naprawy dróg; 
-wykonano remont dachu na budynku MOPS-u; 
-wymieniono dach  na  sali gimnastycznej w Barczewie. 
 
 
Do punktu 19. 
 
Informację o stanie mienia komunalnego przedstawiła pani Paulina Zalewska- 
Wójcik  -  kierownik Wydziału GNR w Urzędzie Miejskim w Barczewie. 
 
Do punktu 20. 
 
Pani Dorota Kaczorowska – przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 
w Barczewie – przedstawiła  wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 
Barczewie w sprawie  absolutorium wraz z uzasadnieniem. 
Wniosek zawiera stanowisko odrębne radnego Kazimierza Kozon. 
 
 
 
Do punktu 21. 
 
Pani Halina  Bronka – Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Barczewie 
zapoznała Radę z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie dotyczącą 
sprawozdania z wykonania budżetu oraz z opinią dotyczącą wniosku Komisji 
Rewizyjnej w sprawie absolutorium. 
 
Do punktu 22. 



 
Debata: 
 
Pani Alina Jakończuk: 
-należy podziękować Burmistrzowi i Pani Skarbnik za wykonanie budżetu prawie w 
100%. Uważam, że powinniśmy udzielić  absolutorium dla Burmistrza Barczewa. 
 
Pani Halina Bronka: 
-mnie również takie prawie 100% wykonanie budżetu odpowiada. Dodać należy, że 
w 2015 r zadłużenie Gminy nie wzrosło i wskaźniki są na odpowiednim poziomie. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-w stosunku do 2014r zadłużenie Gminy zmniejszyło się o 1.690.000zł. 
Burmistrz wykonał budżet  prawie w 100%. Jest to pozytywna ocena. 
 
Pani Dorota Kondratowicz: 
 
-wykonawca  nie dotrzymał terminu więc naliczono mu kary umowne. To zostało 
zakwestionowane  przez wykonawcę. To jest u prawnika. Być może zakończy się to 
ugodą. 
 
Pan Lech Jan Nitkowski: 
 
-prawo należy szanować i my nie możemy odstąpić od  tego aby wykonać 
roszczenia; 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
 
-obniżenia, ulgi, zwolnienia , umorzenia  i odroczenia płatności podatkowych 
 
Pani Dorota Kondratowicz: 
 
-w ustawach określone są górne stawki podatków. Każdego roku Rada określa 
wysokość podatków bądź  obniża stawkę podatku rolnego. W sprawozdaniu 
musimy jednak wykazać  jakie są zastosowane obniżki. Oprócz tego wykazane są 
zwolnienia np. jednostek kultury, pomoc de minimis , umorzenia podatków; 
 
 
Do punktu 23. 
 
Pan Andrzej Maciejewski przedstawił  projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 
Barczewo za 2015r. 
 
Pani Krystyna Mańkowska – przewodnicząca Komisji Finansów Publicznych : 
-opinia Komisji  jest pozytywna. 
 
Pan Andrzej Moszczyński -  przewodniczący Komisji Regulaminowej :– opinia -



Komisji jest pozytywna. 
 
Pani Dorota Kaczorowska: 
-opinia Komisji Rewizyjnej  jest pozytywna. 
 
Na sali obecnych jest 13 radnych. 
 
Rada  12 głosami „za” i 1 głosie „wstrzymującym” podjęła: 
 
                                         U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XXV(168)16 

w sprawie  zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu Gminy Barczewo za 2015r 
 
Do punktu 24. 
 
 Projekt uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Barczewa  absolutorium  z 
tytułu  wykonania budżetu za 2015r  - głosowanie wniosku Komisji Rewizyjnej. 
 
Pan Andrzej Moszczyński – przewodniczący Komisji Regulaminowej: 
-opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna 
 
Pani Krystyna Mańkowska: 
-opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna 
 
Pani Dorota Kaczorowska: 
-opinia Komisji Rewizyjnej jest pozytywna. 
 
 
Na sali obecnych jest 13 radnych. 
 
Rada 12 głosami „za” i 1 głosie „wstrzymującym”  podjęła: 
 
                                           U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XXV(169)15 

w sprawie udzielenia  Burmistrzowi Barczewa  absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu za 2015 rok. 
 
Pan Lech Jan Nitkowski  -  Burmistrz Barczewa: 
 
-absolutorium każdorazowo wiąże się z przeżyciami. Dziękuję za obiektywne 
podejście do sprawy.” 
Do punktu 25 i 26. 
 
Zmiana WPF i zmiana budżetu na 2016r. 
 
Zmiana WPF: 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-nie mam uwag; 



 
Pani Krystyna Mańkowska: 
-opinia do zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej i zmiany Budżetu na 2016 
jest pozytywna; 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna (WPF i zmiana budżetu) 
 
Na sali obecnych jest  13 radnych. 
 
Rada Miejska  j e d n o g ł o ś n i e   podjęła: 
 
                                          U  C  H  W  A  Ł Ę  nr  XXV(170)16 
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy  Finansowej Gminy Barczewo na lata 
2016-2025. 
 
Rada Miejska  j e d n o g ł o ś n i e (13)  podjęła: 
 
                                          U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XXV(171)16 
w sprawie  zmiany budżetu na 2016r. 
 
Do punktu 27. 
 
Sprawy różne i wolne wnioski. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-po rozmowach z radnymi doszedłem do wniosku, że aby usprawnić obrady, należy 
zmienić porządek sesji. Zmiana polegałaby na tym, że po otwarciu i kwestiach 
formalnych w pierwszej kolejności omawiane by były uchwały a dopiero później 
sprawozdania, zapytania, interpelacje, odpowiedzi, wolne wnioski. 
 
Pan Bogusław Matłoka: 
-zostawiłbym Sołtysów na początku obrad; 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-to jest sesja Rady a nie Sołtysów. 
 
Pan Adam Dowgiałło: 
-czy Gmina ma  mapę terenów inwestycyjnych naszej  Gminy aby każdy mógł się z 
taką mapą zapoznać z każdego miasta Polski i świata.. 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-jest możliwość wejścia i pokazania tego. 
 
Pan Adam Dowgiałło: 
-na szlaku kajakowym należy poszerzyć kanał; 
 
Pan Lech Nitkowski: 



-należy to przekazać dla Zarządu Melioracji, że zachodzi potrzeba odwodnienia 
tego; 
 
Pan Adam Dowgiałło: 
-ogromne podziękowania dla radnego Krzysztofa Ludwiniaka i strażaków z OSP w 
Barczewku za uzyskanie dobrej oceny. Jednostka ta , pod nowym Zarządem, w 
bardzo krótkim czasie poprawiła sobie  swoją pracę. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-proszę Burmistrza o przekazywanie sprawozdań sesyjnych radnym w piątki 
poprzedzające sesje do godziny 15.00. 
 
Pani Alina Jakończuk: 
-proszę o informację dla mieszkańców Barczewa na temat tego co będzie 
budowane na terenach w kierunku Barczewskiego Dworu. 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-jak już wszystko będę wiedział to przekażę  to Państwu w szczegółach; 
 
Rada, na prośbę radnego Kazimierza Kozona, udzieliła głosu dla Pani Lucyny  
Ciesielskiej właścicielki stadniny koni w Kierzbuniu: 
-dziś do pana Nitkowskiego złożyłam wniosek o wykonanie drogi asfaltowej do 
Kierzbunia oraz oświetlenia tej drogi. Dziś nie zawracałabym głowy Państwu gdyby 
nie fakt, że w miesiącu marcu br Pan Burmistrz podjął decyzję o wykonaniu tej 
drogi w asfalcie a następną decyzją  zmienił zdanie. Kierzbuń jest wsią zapomnianą 
przez wszystkich. Po dawniej funkcjonującym PGR-e zostali tylko ludzie tam 
mieszkający. Ludzie ci zostali, niestety, zapomniani. My utrzymujemy wodociąg a z 
wody korzystają wszyscy mieszkańcy. Pan Kozon stwierdził, że są środki na tą 
drogę. Wystarczy tylko po nie sięgnąć. Droga nasza jest w opłakanym stanie. 
Znajdują się też tam pozostałości po trąbie powietrznej z 2011r. Droga ta zagraża 
życiu. Gmina nic nie robi w tym kierunku aby to poprawić. Chcielibyśmy również 
naszą wieś oświetlić i chcielibyśmy abyście Państwo wiedzieli, że istnieje taka 
miejscowość jak Kierzbuń. 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-problem jest złożony. To są lata zaniedbań i obciążanie tu i teraz Gminy za 
wszystko jest nie w porządku.  Nie mieliśmy środków zabezpieczonych  na budowę 
drogi w Kierzbuniu. Mieliśmy  środki  zarezerwowane na budowę wodociągu. Nie 
było takiej decyzji, że ta droga będzie budowana. Ja nie mówię nie ale poukładajmy 
to w  odpowiedniej kolejności. Trzeba usunąć karpy. Środki po przetargach będą 
krążyły. O ich przeznaczeniu będziemy decydowali wspólnie z Radą. Nie może 
Pani tak mówić, że tam nic nie robiliśmy bo na to są dokumenty. To dzisiejsze 
pismo jest nie w porządku. 
 
Pani Lucyna Ciesielska: 
Od 22 lat mieszkam w Kierzbuniu i nie czuję aby tym się ktoś zajmował. Co jeszcze 
się musi wydarzyć aby  ta droga została wyremontowana? 
 



Pani Halina Bronka: 
-w ubiegłym roku byłam na tej drodze. W planach budżetowych na 2016r  jest 
wprowadzone zadanie zasypania dziur i wyrwania karp. Na dzień dzisiejszy 
większe remonty nie zadziały się na innych drogach. Była możliwość pozyskania 
środków na drogi ale gdyby to się zadziało to Gmina musiałaby dołożyć milion zł. 
 
Pan Bogusław Matłoka: 
-zrealizowanie strategii  poprawy dróg powiatowych jest niemożliwe. Napisane tam 
jest, że wszystkie drogi powiatowe będą naprawione do końca maja 2016r. Jest to 
nierealne. Nie mamy sposobu na to aby wpłynąć na radnych powiatowych, żeby to 
się poprawiło. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-odczytał odpowiedź dla  radnej Anny Wojszel; 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-w Tumianach stoi budynek , który  wygląda obskurnie, grozi wypadkiem; 
-projekty uchwał są do nas kierowane zbyt późno. Mamy mało czasu na 
zapoznanie się z nimi. Należy wcześniej to dostarczać. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-zgodnie z regulaminem uchwały, materiały mają być dostarczane na 7 dni przed 
obradami sesji i tak są dostarczane. 
 
Do punktu 28. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-w związku z wyczerpaniem dzisiejszego porządku zamykam obrady XXV sesji 
Rady Miejskiej w Barczewie. Dziękuję Państwu za udział w posiedzeniu. 
 
Protokółowała: 
Barbara Kwapis                                                 Przewodniczący 
                                                                          Rady Miejskiej w Barczewie 
                                                                          Andrzej Maciejewski 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


